S.No. 2376

 $(For the \, candidates \, admitted \, from \, 2016-2017 \, onwards)$ 

NSAR 2

B.A. DEGREE EXAMINATION, NOVEMBER 2023.

AFZAL - UL - ULAMA

Part I - Arabic

Language Arabic - COMMUNICATION ARABIC

Time: Three hours Maximum: 100 marks  $SECTION A - (15 \times 2 = 30)$ 

- I. Answer ALL the questions.
- (A) Write the English equivalents of the following:

(a) ربون (b) دخول (c) دخول (a) .1 (b) مهنة (b) مهنة (a) .2 (a) اجتماع (b) إقامة (a) مطار (a) مطار (b) مطار (b) مطار (c) منطقة (d) منطقة

(B) Write the Arabic equivalents of the following:

6. (a) Team (b) Branch

7. (a) Post Office (b) Ministry

8. (a) House (b) Classroom

9. (a) Phone (b) Work

10. (a) Office (b) Entry

(C) Answer the following on your own in Arabic:

11. من خلقنا؟

12. كم طالبا وجد المدرس في الفصل؟

13. أين بيت المديرة؟

14. أفهم طلحة الدرس؟

15. من غسل قميصك؟ S.No. 2376

## SECTION B $-(6 \times 5 = 30)$

- II. Answer either "a" (or) "b" of the following.
- (A) Translate the following into English:

16. (a) أكتب هذه الرسالة الأهنئك على نجاحك في امتحان ماجستير في الآداب بإمتياز. ولم يكن لسروري حد حينما علمت هذا الخبر السار. أتمنى لك كل السعادة ألف مبروك!

Or

(b) يؤسفني جدا أن افيدكم بأنني لا استطيع تلبية دعوتكم اللطيفة لأنني على موعد آخر في ذلك اليوم.

a) لقد كنت عملت مدة ثلاث سنوات (a) .17

لدى السادة/ شركة هندوستان في بومباي، وتمريني فيها أتاح لي معرفة الشيء الكثير عن إشغال التجارة.

(d) بالإشارة إلى أعلانكم في جريدة "الشرق الأوسط" بتاريخ الشرق الأوسط" مائقا يعرف 1997/10 تطلبون سائقا يعرف نواحي الكيوت، أرغب في أن أقدم نفسى لهذه الخدمة.

(a) وصلني من السيد جعفر مبلغ أربع مئة ريال أجرة لمنزل رقم ١٤ بشارع أمير فهد عن شهر يناير سنة ١٩٨٠.

Or

- (b) أنا أحبك كثيرا يا هاشم. إنك طالب ذكي مجتهد وذو خلق... أمن باكستان أنت أم من الهند يا هاشم؟
- (B) Translate the following into Arabic:
- 19. (a) Wanted: A Secretary having experience of not less than five years with knowledge of typewriting. Salary according to previous experience. Write to GULF COMPANY, KUWAIT.

Or

S.No. 2376

- (b) Received from the Manager, Gulf Company the sum of two thousand dirhams being my salary for the month of March, 1979.
- 20. (a) I memorized chapter Hadeed, It is bigger than chapter Ar-Rahman, like that I memorized sixteen verses from chapter An-Naba.

Or

- (b) The teacher sat and asked, did you all read the lesson of yesterday? The students said: Yes. We read, wrote and memorized them.
- 21. (a) Thank you oh my brother! I am happy to meet you.... I will get down in the next station. See you later.

Or

(b) I like you very much. Indeed, you are an intelligent student, hardworking and having well manners.

## SECTION C $-(4 \times 10 = 40)$

- III. Answer either "a" (or) "b" of the following.Write in detail on the following topics:
- 22. (a) Write an appointment order in Arabic.
  Or
  - (b) Write a letter of Inquiry for a book in Arabic.
- 23. (a) Birth Certificate in Arabic.

Or

- (b) Driving License in Arabic.
- 24. (a) with suitable examples.

 $\mathbf{Or}$ 

(b) Verbal Noun (المصدر) with suitable examples.

25. (a) Perfect tense (الفعل الماضي) with suitable examples.

Or

(b) and With suitable with suitable examples.